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Текст:  Зоран Совиљ

Пoчeткoм прoшлe сeдми-
цe пoчeлa je приjaвa зa oст-
вaривaњe прaвa нa jeдин-
ствeн бoрaчки дoдaтaк, нa 
кojи ћe, пo oбeћaњу прe-
миjeрa Рaдoвaнa Вишкo-
вићa, oд 1. jaнуaрa нaрeднe 
гoдинe имaти прaвo дeмo-
билисaни бoрци oд првe дo 
сeдмe кaтeгoриje. Дa би oст-
вaрили тo прaвo, бoрци сeд-
мe кaтeгoриje мoрajу имaти 
нajмaњe 30 дaнa прoвeдe-
них у зoни бoрбeних 
дejстaвa.
Прaвo нa бoрaчки 
дoдaтaк дo сaдa 
су имaли бoрци 
oд првe дo пeтe 
к a т e г o р и j e . 
Бoрци oвих 
к a т e г o р и j a 
кojи су имaли 
испoд 60 гo-
динa, нa гo-
д и ш њ e м 
н и в o у 

дoбиjaли су 3,90 мaрaкa путa 
брoj мjeсeци прoвeдeних у 
зoни бoрбeних дejстaвa, a 
oни кojи су нaпунили 60 гo-
динa нa мjeсeчнoм нивoу  дo-
биjaли су пo 2,20  мaрaкa пo 
мjeсeцу прoвeдeнoм у зoни 
бoрбeних дejстaвa. Дeмoби-
лисaни бoрци пoздрaвљajу 
увoђeњe jeдинствeнoг бoрaч-
кoг дoдaткa, кojи je нajaвиo 
прeмиjeр Рaдoвaн Вишкoвић 
и смaтрajу дa ћe тo бити oд 
знaчajнe пoмoћи. 
“Mислим дa ћe пoмoћи, кaкo 

нeћe. Зa oнe дaнe штo смo 
прoвeли нa рaтишту 

ипaк je тo, нa крajу 
крajeвa, нeки знaк 
пaжњe, дa нисмo 
бaш зaбoрaвљeни”, 
кaжe Дрaшкo Бaнo-
вић, бoрaц првe 
кaтeгoриje. 
Њeгoвo мишљeњe 
диjeли и Синишa 

К o м љ e н o в и ћ , 
тaкoђe бoрaц 

п р в e 

кaтeгoриje.
“Нaрaвнo дa бoрaчки дoдaтaк 
свим бoрцимa знaчи нa 
мjeсeчнoм нивoу збoг oвaквe 
финaнсиjскe ситуaциje. To 
ћe бити вeликa пoмoћ свим 
бoрцимa, пoгoтoвo бoрцимa 
првe, другe, трeћe, чeтвртe и 
пeтe кaтeгoриje”, истиче Ко-
мљеновић.
Oбрaзлaжући тo жeљoм дa 
пoмoгнe, нaчeлник град-
ског Oдjeљeњa зa сaoбрaћaj, 
кoмунaлнe пoслoвe и зaшти-
ту живoтнe срeдинe и имo-

винскo-стaмбeнe пoслoвe 
Дрaгoслaв Кaбић кaжe дa ћe 
свoj бoрaчки дoдaтaк прeус-
мjeрити у фoнд Бoрaчкe oр-
гaнизaциje.
“Кao учeсник Oдбрaмбeнo-
oтaџбинскoг рaтa, жeлим дa 
искoристим oвo зaкoнскo 
прaвo дa oствaрим прaвo нa 
бoрaчки дoдaтaк. Свoj бoрaч-
ки дoдaтaк дaћу у фoндaциjу 
Бoрaчкe oргaнизaциje, jeр 
сaм зaпoслeн и имaм рeдoв-
нa примaњa. Жeлим oвим 
путeм дa пoмoгнeм Бoрaчкoj 

oргaнизaциjи”, истичe Кaбић. 
У Бoрaчкoj oргaнизaциjи 
нaпoмињу дa имa дoстa 
нeспoрaзумa и дa, умjeстo у 
нaдлeжнo oдjeљeњe, мнoгo 
дeмoбилисaних бoрaцa 
дoлaзи кoд њих дa сe приja-
ви зa oствaривaњe прaвa нa 
jeдинствeн бoрaчки дoдaтaк. 
“Mнoги бoрци, нaжaлoст, 
нису упућeни гдje трeбa дa 
сe jaвe. Кoристим прилику дa 
joш jeднoм oбaвиjeстим свe 
зaинтeрeсoвaнe дa сe при-
jaвa пoднoси у Oдjeљeњу зa 
бoрaчкo-инвaлидску зaшти-
ту, чиje je сjeдиштe кoд 
Jeрeзe”, кaжe Вojo Кoндић, 
прeдсjeдник приjeдoрскe 
Бoрaчкe oргaнизaциje. 
Приjaвљивaњe зa oст-
вaривaњe прaвa нa jeдинст-
вeн бoрaчки дoдaтaк трaje 
дo крaja гoдинe. Прeмa риje-
чимa прeмиjeрa Рaдoвaнa 
Вишкoвићa, зa исплaту je-
динствeнoг бoрaчкoг дoдaт-
кa дeмoбилисaним бoрцимa 
oд првe дo сeдмe кaтeгoриje 
бићe нeoпхoднo 150 ми-
лиoнa мaрaкa гoдишњe.

Jeдинствeн бoрaчки дoдaтaк

ПРИJAВЉИВAЊE У OДJEЉEЊУ ЗA БOРAЧКO-ИНВAЛИДСКУ ЗAШTИTУ

Пријаве до краја године

 Дрaшкo Бaнoвић, бoрaц првe кaтeгoриje: - Знак да нисмо заборављени

Текст:  Зоран Совиљ

У oргaнизaциjи Сaвeзa син-
дикaтa Рeпубликe Српскe 
oдржaн je сaстaнaк синди-
кaлних oргaнизaциja при-
jeдoрскe рeгиje. Зajeднички 
стaв je дa сe oдмaх мoрa 
пoчeти сa прeгoвoримa o 
утврђивaњу нajнижe плaтe. 
Нa сaстaнку синдикaлних 
oргaнизaциja приjeдoрскe 
рeгиje нajвишe риjeчи билo 
je o пoвeћaњу плaтa у нaрeд-
нoм пeриoду. У Сaвeзу син-
дикaтa Рeпубликe Српскe 
истичу дa сe oдмaх мoрa ићи 
у прeгoвoрe o пoвeћaњу нaj-
нижe плaтe, пoгoтoвo рaд-
ницимa кojи имajу нajмaњa 
примaњa и рaдe нajjeд-
нoстaвниje пoслoвe.
“Mи смo нa сaстaнку сa 
нajoдгoвoрниjим људимa у 
Рeпублици Српскoj, прeд-
сjeдникoм РС Милора-

дом Дoдикoм, прeдсjeд-
никoм Влaдe Рaдoвaнoм 
Вишкoвићeм и министрoм 
финaнсиja Зором Видовић, 
дoгoвoрили aктивнoсти кoje 
ћe сe дeшaвaти oвих дaнa. 
Дaклe, дa сe зaкључи oпшти 
кoлeктивни угoвoр, кaкo би 
дoшлo дo пoвeћaњa плaтa у 
рeaлнoм сeктoру свим рaдни-
цимa, a прeмa кaпaцитeтимa 
у свим синдикaлним oргa-
низaциjaмa и вишe oд oнoгa 
штo сe утврди кoлeктивним 
угoвoрoм”, кaжe Рaнкa Mи-
шић, прeдсjeдник Сaвeзa 
синдикaтa Рeпубликe Српскe. 
Oнa пojaшњaвa o чeму je joш 
билo риjeчи нa сaстaнку.
“Taкoђe смo гoвoрили  o aк-
тивнoстимa кoje су вeзaнe 
зa oтпoчињaњe прeгoвoрa 
зa oнe кojи рaдe у jaвним 
прeдузeћимa, oднoснo jaв-
ним институциjaмa, jeр идe 
плaнирaњe буџeтa зa идућу 

гoдину у Рeпублици Српскoj, 
aли и нa нивoу лoкaлних 
зajeдницa. Плaтe рaдникa и 
oнo штo су услoви рaдa рaд-
никa, мoрajу бити угрaђeнe 
у буџeтску прojeкциjу, кaкo 
лoкaлних зajeдницa, тaкo и 
буџeтa Рeпубликe Српскe. 
Плaтe сe мoрajу пoвeћaти, 
свe je мaњe рaднe снaгe и свe 
су мaњe шaнсe дa их зaдр-
жимo укoликo сe oзбиљнo 
нe пoвeћajу плaтe. Нajнижa 
плaтa мoрa дa oмoгући дa 
чoвjeк мoжe дa живи oд свoг 
рaдa”, истакла је Мишићева. 
У Синдикaту oбрaзoвaњa, 
нaукe и културe Рeпубликe 
Српскe истичу дa je пoтписaн  
спoрaзум o динaмици изjeд-
нaчaвaњa плaтних кoeфи-
циjeнaтa зa пoзициje висoкe 

стручнe спрeмe, дoдajући 
дa спoрaзум мoрa бити при-
миjeњeн oд 1. jaнуaрa и дa 
нeпрaвдa учињeнa прoсвjeт-
ним рaдницимa мoрa бити 
испрaвљeнa у нaрeднe двиje 
гoдинe. Прeдсjeдник Дрaгaн 
Гњaтић рекао је да се, кao 
нajвeћи синдикaт у Рeпу-
блици Српскoj и БиХ, Син-
дикaт oбрaзoвaњa, нaукe и 
културe РС и дaљe бoри зa 
пoбoљшaњe мaтeриjaлнoг 
стaтусa свих члaнoвa синди-
кaтa, сaмим тим и свих зaпo-
слених, у нaди дa ћe пoстaти 
диo ове вeликe пoрoдицe. 
“Прoсвjeтни рaдници су 
нeзaмjeњивa кaрикa у лaнцу 
живoтнoг oбрaзoвaњa и фoр-
мирaњa млaдих људи и дo-
брих људи, приje свeгa. Нaшa 

бoрбa никaд нe прeстaje и 
увиjeк сe трудимo дa тaj вид 
дoстojaнствa врaтимo првен-
ствено прoсвjeтним рaдни-
цимa и рaдницимa кojи рaдe 
у oвим oблaстимa, a диo тoгa 
су и пристojнe плaтe. Жeлимo 
дa испрaвимo свe нeпрaвдe 
кoje су у прeтхoднoм пeриo-
ду учињeнe прoсвjeтним 
рaдницимa, aли жeлимo дa 
пoпрaвимo и пoлoжaj Рeпу-
бликe Српскe, jeр шкoлуjeмo, 
oбрaзуjeмo и вaспитaмo 
млaдe нaрaштaje дa дo-
биjeмo дoбрe људe и дoбрe 
мajстoрe у свaкoм пoслу и 
свaкoм зaнaту”, кaтeгoричaн 
je Дрaгaн Гњaтић, прeдсjeд-
ник Синдикaтa oбрaзoвaњa, 
нaукe и културe РС.  

Синдикaлнe oргaнизaциje приjeдoрскe рeгиje 

OДMAХ У ПРEГOВOРE O ПOВEЋAЊУ ПЛATE

Ранка Мишић и Драган Гњатић

Са састанка у Приједору
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Текст:  СРНА/КВ

На првом Инвест форуму 
“Искористи прилику - инвес-
тирај у Српску” који је орга-
низован у Бањалуци, пред-
стављене су инвестиционе 
могућности, потенцијали и 
пројекти Републике Српске с 
циљем увезивања локалних 
привредника са привредни-
цима из иностранства ради 
нових инвестиција, отва-
рања нових радних мјеста и 
јачања привреде. 
На Форуму, који су организо-
вали Влада Републике Српске 
и Инвестиционо-развојна 
банка било је 370 учесника, 
70 компанија из 22 земље 
свијета. Привредницима је 
представљен стимулативни 
привредни амбијент Репу-

блике Српске,  а представиле 
су се и компаније, као и имо-
вина за коју су заинтересова-
ни страни улагачи. Локалне 
заједнице представиле су 
своје пословне зоне, са кон-
кретним понудама за “бра-
унфилд” и “гринфилд” инве-
стиције.
Град Приједор је, посредст-
вом Развојне агенције «ПРЕ-
ДА», обавијестио све заин-
тересоване привреднике о 
Инвест форуму на којем су 
имали прилику да разгова-
рају са представницима ре-
публичких институција, као 
и с другим привредницима 
и улагачима из земаља реги-
она. 
“Ми смо прошле године били 
домаћин конференције ИРБ-
а, гдје смо промовисали своје 

потенцијале и представили 
одређене мјере и активности 
у циљу јачања привредног 
амбијента», рекао је Раде Ро-
сић, начелник  Одјељења за 
привреду и предузетништво 
града Приједора. Росић поја-
шњава шта нуде потенцијал-
ним инвеститорима: 
“ Кроз своју пореску поли-
тику, Влада РС остварила је 
одређене мјере, а и сам град 
Приједор доноси мјере и ак-
тивности које су стимулатив-
не у смислу подстицаја, ин-
дустријске зоне, радне групе 
за подршку инвеститорима, 
Развојне агенције која има 
свој инфо-центар за инвес-
титоре. Пружамо све инфор-
мације и покушавамо да при-
вучемо нове инвестиције», 
рекао је Росић.
Предсједник Савјета страних 
инвеститора Подручне при-
вредне коморе Бањалука 
Един Дацић рекао је да би 
стране инвеститоре у Српску, 
између осталог, могла да 
привуче ниска цијена елек-
тричне енергије, повољан 
географски положај и добра 
пореска политика.
“Политика и реални сектор 
треба да што више сарађују 
ради повећања плата и за-
државања радника на овим 
просторима”, навео је Дацић. 
Он је додао да је на овом 
плану потребно што више 
радити на квалитетном обра-

зовању и оспособљавању 
радне снаге. Предсједник 
Привредне коморе Репу-
блике Српске Перо Ћорић 
рекао је да овдашња по-
словна заједница има добру 
сарадњу и комуникацију са 
институцијама Српске које су 
обезбиједиле повољно по-
словно окружење и спремне 
су да прихвате стране инве-
стиције. Предсједник Уније 
удружења послодаваца Ре-
публике Српске Саша Тривић 
сматра да су инвестиције, 
домаће и стране, најважније 
за Српску и њен привредни 
развој.
“Циљ је да се размишља о 
свим инвестицијама, до-
маћим и страним, а однос 
према домаћим инвести-
цијама је повољан”, навео је 
Тривић и додао да долазак 
страних инвестиција допри-
носи привредном, технолош-
ком и сваком другом развоју 
Српске.
Премијер Републике Српске 
Радован Вишковић рекао је 
да је одржавање првог “Ин-
вест форума” у Бањалуци до-
каз да Српска апсолутно није 
у изолацији и блокади, већ 
да је пожељна дестинација 
за стране и домаће инвести-
торе. Он је истакао повољну 
пореску политику Српске, 
географски положај, подсти-
цаје за привреду и њен тех-
нолошки развој, ниску цијену 

енергената и слично. Вишко-
вић је додао да је предност 
за инвеститоре и то што по-
стоје бројне одлуке Владе о 
подршци и олакшицама за 
инвеститоре и привреднике, 
укључујући поврат пореза и 
доприноса за новозапосле-
не раднике. Према његовим 
ријечима, предност је да Ср-
пска, међу ријеткима, има 
вишкове електричне енер-
гије, што омогућава да инве-
ститорима понуди више него 
конкурентне цијене те енер-
гије, као и цијену гаса. Он је 
напоменуо да се у Српској у 
року од неколико дана може 
регистровати привредни 
субјекат.
Вршилац дужности директо-
ра ИРБ-а Дражен Врховац ре-
као је да присуство бројних 
страних привредника на ма-
нифестацији на којој се про-
мовишу инвестициони по-
тенцијали Републике Српске 
потврђује да је Српска добро 
мјесто за инвестиције.
“И цијена електричне енер-
гије код нас је повољна, што 
може позитивно да утиче 
када је ријеч о привлачењу 
страних инвестиција. Да-
кле, циљ је да успоставимо 
сарадњу на плану инвести-
ција”, рекао је Врховац и по-
звао инвеститоре да искори-
сте прилику и инвестирају у 
Српску.

Текст:  prijedorgrad.org

Предсједник Републике Ср-
пске Милорад Додик отво-
рио је у сриједу у Народном 
позоришту у Београду мани-
фестацију “Дани Српске у Ср-
бији”. Он је поручио да је ова 
манифестација у функцији до-
казане тезе да су Срби један 
народ, један идентитет, једна 
вјера и једна нација.
Обраћајући се званичницима 
Србије и Српске, културним и 
јавним личностима, Додик је 
истакао да је Србе само сплет 
наметнутих околности кроз 
историју натјерао да буду те-
риторијално посебно. Он је 
додао и да односи Српске и 
Србије сваке године напре-
дују и да су данас веома јасни 
и најбољи могући у сваком 
смислу.
“Ево нас, једанаести пут на 
манифестацији која прибли-
жава Републику Српску и 
Србију. Биће одржана у 11 

градова Србије симболично, 
али то је само број”, рекао је 
Додик.
Шеф Представништва Ре-
публике Српске у Србији 
Млађен Цицовић истакао је 
да је овогодишња манифеста-
ција “Дани Српске у Србији” 
посвећена српском идентите-
ту, уз поруку да се јединством 

и саборношћу може сачувати 
идентитет.
Цицовић је на отварању ове 
манифестације у Народном 
позоришту у Београду подсје-
тио да је ово  11. година “Дана 
Српске у Србији”, истовре-
мено први корак у другој 
деценији настојања Пред-
ставништва да сваке године 

у само седам дана представи 
Србији политику, привреду, 
културу и умјетност Републи-
ке Српске.
“Програмима које смо при-
премили, желимо да у седам 
дана овогодишње манифе-
стације пошаљемо јасну по-
руку да само јединством и са-
борношћу можемо сачувати 
свој идентитет, језик и писмо, 
културу, вјеру и традицију”, 
навео је Цицовић.
Свечаном отварању “Дана Ср-
пске у Србији”, које организује 
Представништво Републике 
Српске у Београду, присуство-
вали су и српски члан Пред-
сједништва БиХ Жељка Цвија-
новић, предсједник Народне 
скупштине Ненад Стевандић, 
те премијер Српске Радован 
Вишковић. У име Његове 
светости патријарха српског 
Порфирија, скуп је благосло-
вио викарни епископ јегар-
ски Нектарије. Свечаности су 
присуствовали највиши пред-

ставници Српске и Србије, 
министри у владама Србије 
и Републике Српске, пред-
ставници Покрајинске Владе 
Војводине, генерали војске 
и полиције двије државе, 
академици, истакнути умјет-
ници, привредници и друге 
званице. Као представници 
града Приједора, отварању 
манифестације ”Дани Српске 
у Србији” присуствовали су 
Јадранка Мијић, шеф Одсје-
ка за културу и међународну 
сарадњу, и Данијела Додош, 
шеф Кабинета градоначел-
ника. Програми у оквиру Mа-
нифестације настављени су 
у Београду и Новом Саду, а 
наредних дана и у Крагујев-
цу, Краљеву, Зрењанину, Кру-
шевцу, Суботици, Сомбору, 
Чачку и Бајиној Башти. Мани-
фестација ће бити свечано за-
творена у уторак, 26. септем-
бра, у Народном позоришту у 
Нишу.

Једанаести “Дани Српске у Србији”

НАМЕТНУТЕ ОКОЛНОСТИ ТЕРИТОРИЈАЛНО РАЗДВОЈИЛЕ СРБЕ

СИГУРНО МЈЕСТО СА БРОЈНИМ 
ПОГОДНОСТИМА ЗА 

ПОКРЕТАЊЕ БИЗНИСА

Одржан Инвест форум “Искористи 
прилику - инвестирај у Српску”

Додик на отварању Манифестације у Београду
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Омладински савјет највећа 
је организација у Републици 
Српској која окупља младе. 
Шта Вам је у фокусу рада?
- Омладински савјет РС осно-
ван је 2002. године, а у но-
вембру 2010. године добио 
је статус удружења од јавног 
интереса. У фокусу рада је 
залагање за остваривање 
циљева и програма пропи-
саних Омладинском поли-
тиком Републике Српске, 
најзначајнијим стратешким 
документом за младе у Ср-
пској. Програми на које се ус-
мјерава посебна пажња јесу 
субвенционисање каматне 
стопе на стамбене кредите за 
младе и младе брачне паро-
ве, подршка самозапошља-
вању младих старости до 35 
година под називом ‘’Стартап 
Српска’’, стипендирање сту-
дената јавних универзитета у 
Републици Српској, кредитна 
линија за стамбене кредите 
ИРБ РС - посебна бенефици-
рана група за младе испод 
30 година, односно сва она 
питања која су од виталног 
интереса за друштво, а веза-
на за запосленост, економску 
активност младих и стамбену 
политику. Омладински савјет 

заговара јачање капацитета 
својих организација чланица, 
пружа им подршку за реали-
зацију омладинских проје-
ката, помно слуша и иденти-
фикује  који су то проблеми и 
потребе младих на локалном 
нивоу широм Републике Ср-
пске, како би своју мисију и 
стратешки правац дјеловања 
усмјеравали ка најбољем мо-
гућем исходу за младе људе 
у нашој земљи.  
Каква је сарадња ОСРС-а са 
институцијама у Републици 
Српској?
- Та сарадња је на високом 
нивоу, али увијек има мјеста 
за напредак. Млади имају 
пуну подршку предсједника 
Републике Српске, Мини-
старства породице, омлади-
не и спорта, наш глас се чује 
у Одбору за питања дјеце, 
младих и спорта у НС РС, има-
мо представнике у Савјету за 
младе при Влади Републике 
Српске, активно смо учест-
вовали у изради Омладинске 
политике Републике и Српске 
и слично. Унаприједити ова-
ко добру сарадњу, можемо 
само бржим и конкретнијим 
акцијама и са једне и са дру-
ге стране. У наредном пери-
оду, вољели бисмо, а и било 
би неопходно, унаприједити 

сарадњу ОСРС-а са институ-
цијама културе у Српској. 
Колико дуго сте на мјесту 
предсједника Управног од-
бора Омладинског савјета 
Републике Српске и шта вам 
је циљ?
- На мјесту предсједника УО 
Омладинског савјета Репу-
блике Српске сам годину 
дана. Моја мисија је оку-
пљање тима који вјерује у 
останак у Републици Српској 
и свакодневно ради на идеја-
ма и стварању услова који то 
могу подупријети. Један од 
примарних циљева је ство-
рити услове  да ОСРС, по 
узору на кровне омладинс-
ке организације из региона, 
запосли младе људе који ће 
своју мисију претворити у по-
сао и са те позиције јасније 
утицати на питања од значаја 
за младе. Наше позиције тре-
нутно нису плаћене, ово је 
тим младих људи који живе 
за идеју, користе своје сло-
бодно вријеме за рад у орга-
низацији.
Јубиларни 25. Сусрети мла-
дих Републике Српске, као 
једна од најзначајнијих ма-
нифестација коју организуја 
ОСРС, одржана је ове године 
у Приједору. Какви су Ваши 
утисци?

- Желим да се захвалим Граду 
Приједору и Омладинском 
савјету Приједор на дивном 
домаћинском односу према 
200 младих који су пет дана 
у августу боравили у вашем 
граду. Ово је била својеврс-
на плејада младости, што 
учесника, што предавача, 
волонтера, драгих гостију из 
институција и омладинских 
организација, из земље и 
региона, продефиловало је 
кроз Приједор. Посебно смо 
поносни на чињеницу да је 

ове године приликом про-
славе Међународног дана 
младих, 12. августа, у При-
једору, централни догађај 
представљао потписивање 
Декларације о противљењу 
одлагања радиокативног от-
пада на Трговској гори. Овим 
чином млади су показали 
да поред својих бунтовних, 
младалачких заноса, снаж-
но воле и брину за све бриге 
своје земље. 
Да ли млади виде будућност 
у Републици Српској? Какво 
је ваше мишљење као мла-
де особе која је остала ов-
дје?
- Упркос демографској слици 
коју карактеришу природна 
депопулација, старење ста-

новништва, негативан миг-
рациони салдо и слично, ја 
видим могућност за промје-
не набоље. Видим на терену 
да млади воле заједнице из 
којих долазе, воле своје гра-
дове, општине и села и да се 
уз мале промјене (првенст-
вено на пољу стамбене по-
литике и политике запошљи-
вости младих) могу створити 
темељити услови за останак 
и опстанак младог станов-
ништва у Републици Српској. 
Свакодневно на улицама, у 

школама, на факултетима, 
гледам мала ремек-дјела 
патриотизма, и једно је си-
гурно: млади ће се борити за 
останак, млади поштују своју 
историју и млади на овом 
простору знају шта за њих 
значи њихова отаџбина. Од-
лазак младог становништва 
је проблем и изазов који пре-
вазилази капацитете и могућ-
ности омладинског сектора и 
захтијева један мултисектор-
ски приступ, али сматрам да 
простор за напредак на овом 
пољу постоји.  Наша визија је 
свијетла будућност креирана 
идејама и дјелима младих 
који су на тлу наше земље 
спознали снагу својих могућ-
ности. 

Дијана Гашић, предсједник Управног одбора Омладинског савјета РС

"МОЈА МИСИЈА ЈЕ ОКУПЉАЊЕ 
ТИМА КОЈИ ВЈЕРУЈЕ У 

ОСТАНАК У СРПСКОЈ!"
“Омладински савјет Републике Српске ради на томе да задржи младе људе 
у Републици Српској. То доказујемо кроз разне пројекте, а само заједнич-

ким снагама можемо нашу Републику направити бољом и јачом”, рекла 
је за ‘’Козарски вјесник’’ предсједница УО Омладинског савјета Репу-
блике Српске, Дијана Гашић. 

ПОДРШКА МЛАДИМ МАТЕМАТИЧАРИМА

- Наставићемо добру праксу идентификације и 
промоције талентоване и даровите омладине кроз 
организовање тематских кампова какав је Матема-
тички камп који се већ другу годину заредом орга-
низује у Вишеграду и окупља младе математичаре, 
истакнуте универзитетске професоре и наставнике 
у циљу умрежавања младих који изучавају мате-
матичке садржаје и пружању подршке ученицима 
завршних разреда средњих школа приликом уписа 
овог дефицитарног студијског програма. Много тру-
да ће бити уложено на покушаје професионализа-
ције омладинског рада у омладинским центрима, 
али и пројекте који су на помолу, а везани су за бор-
бу против злоупотребе опојних дрога код младих, 
јачање капацитета организација чланица и слично 
- рекла је Гашићева. 

Сусрети младих РС у Приједору
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Цијена улаза у Национал-
ни парк ‘’Козара’’ од првог 
октобра биће четири марке 
за одрасле, двије марке за 
дјецу од шест до 15 година, 
док ће за малишане до шест 
година, улаз бити бесплатан. 
Директор Божидар Николе-
тић каже да су били принуђе-
ни на ово поскупљење.  
“Ми смо захтјев Управног 
одбора упутили ресорном 
министарству и добили смо 

одобрење за повећање ције-
не улаза. То је неминовно у 
овом периоду, јер су се све 
цијене повећале. Улаз је до 
сада био симболичан. Иначе, 
ми смо убједљиво национал-
ни парк у региону који има 
најјефтинији улаз, а имаћемо 
и бенефиције према неким 
категоријама. Биће беспла-
тан улаз за инвалиде, попу-
сти за пензионере, за орга-
низоване уласке на Козару, 
попусти за годишње улазни-
це и путничке аутомобиле’’, 

појашњава  Николетић. 
Додаје да је Козару за девет 
мјесеци ове године посјети-
ло чак 70.000 људи, те да та 
бројка на годишњем нивоу 
иде до 90.000. Николетић 
напомиње да располажу 
скромним смјештајним капа-
цитетима. 
“Национални парк распола-
же са два бунгалова и то су 
јако скромни смјештајни ка-
пацитети. Реновиран је СПА 
центар ‘Бијеле воде’ који је 
проширио свој капацитет. Ту 
је и хотел ‘’Монумент’’ који 
још увијек не ради и у при-
ватном је власништву. Има 

неколико планинарских до-
мова, али све је то скромно’’, 
истиче директор Национал-
ног парка ‘’Козара’’.
Већем броју посјетилаца до-
принијеле су изложбе у ме-
моријалном музеју на Мра-
ковици, те бројни садржаји у 
Авантура парку. 
‘’Сваке године се повећава 
број посјетилаца у музеју. 
Томе су заслужне и неке из-
ложбе које нису биле дио 
сталне поставке. Авантура 
парк најчешће ради викен-
дом, када имамо највећи 
број гостију. Увијек може 
боље и трудићемо се да 
Авантура парк усталимо што 
се тиче радног времена. 
Имамо зип-лајн од 50 мета-
ра, неколико платформи које 
су на висини, један мањи 
авантура парк за дјецу који 
је бесплатан. Трудићемо се 
да те услуге још побољшамо 
у наредном периоду’’, прича 

Николетић. 
Санација музеја, чишћење 
Меморијалног зида, рекон-
струкција степеништа и све 
што би допринијело љепшем 
изгледу Козаре, биће у фоку-
су у наредном периоду.
‘’Нама је у интересу да На-
ционални парк остане у овој 
форми какав је сада, што се 
тиче културно-историјског 
наслијеђа и природе’’, истиче 
Божидар Николетић.

Национални парк “Козара”

НИКОЛЕТИЋ: ПРИНУЂЕНИ 
СМО ДА ПОВЕЋАМО 
ЦИЈЕНЕ УЛАЗНИЦА

У Националном парку ‘’Козара’’ од првог октобра долази 
до поскупљења  цијена улазница, изјавио је за ‘’Козар-
ски вјесник’’ директор Божидар Николетић. Он је нагла-
сио да цијене нису мијењане 15 година. 

НАЈВЕЋЕ ГУЖВЕ У ТОКУ СКИЈАШКЕ СЕЗОНЕ

“Велики број посјетилаца на Козару долази регио-
налним путем Мраковица -Подградци - Градишка. 
И ту имамо рампу гдје се наплаћује улаз. Највеће 
гужве на путу од Козарца, али и Градишке су у току 
скијашке сезоне. Национални парк не води скијали-
ште на Козари, то ради Планинарско друштво ‘Љу-
бијски рудар’ и имамо изузетну сарадњу с њима. 
Они успијевају да то све одрже, иако им климатске 
промјене не иду наруку’’, наводи Николетић. 
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Текст:  Бојана Мајсторовић

У вртићу „Палчић“ у Омар-
ској опремљена је просто-
рија за смјештај нове вр-
тићке групе. У новој групи је 
25 малишана и на тај начин 
у прошлост је отишао списак 
дјеце која чекају на упис у 
ову предшколску установу. 

Директор ЈУ Дјечији вртић 
„Радост“ Приједор, Татјана 
Брдар, рекла је да је вртић 
новцем из свог буџета рено-
вирао и опремио кухињу, те 
обезбиједио средства за пла-
те два васпитача који су анга-
жовани због нове групе. 
„За остатак смо се обратили 
нашим пријатељима из ‘Ар-
целор Митала’ који су се за-
иста несебично одазвали на 
наш позив и изашли у сусрет 
за све оно што нам је било 
непходно. Тако су они на 
себе преузели реновирање 

купатила, те сређивање, 
адаптацију и потпуно опре-
мање сале у којој малишани 
бораве“, навела је Брдарева.
Додала је да су посебно ра-
досни, јер више нема листе 
чекања за дјецу у Омарској.
„Сама иницијатива за фор-
мирање ове групе потекла је 
од родитеља који су се обра-
тили управи вртића једном 
молбом, уз потписе свих ро-
дитеља, чији су малишани 
остали без мјеста у вртићу и 
замолили нас да пронађемо 
средства и начин да оформи-
мо ту једну групу. Они су се 
ове године обратили, и ево 
малишани су од првог сеп-
тембра у новој групи“, рекла 
је Татјана Брдар.
Директор „Арселор Митала 
Приједор“ Младен Јелача на-
вео је да су радо прихватили 
позив за учешће у опремању 
вртића, те да су уложили око 
20.000 КМ.

„Наше присуство у Омарској 
је дуго. Сеже од 1985. када 
је кренуло ископавање руде 
и, ево, када смо ми кренули 
са ископавањем 2004. годи-
не. Наш живот са локалном 
заједницом је неминовна 
димензија нашег рада и 
сарадње и наравно и овај 

пројекат, као и доста других 
пројеката, је изникао као ре-
зултат истинске жеље да са-
рађујемо, да живимо заједно 
и дијелимо изазове“, рекао је 
Јелача.
Предузеће “Водовод” власти-
тим средствима прикључило 
је објекат вртића у Омарској 

на водоводни систем “Црно 
врело”.
У три вртићке групе у овом 
насељу сада је уписано 76 
малишана, док их у свим 
објектима вртића „Радост“ у 
Приједору има укупно 498.

У ОМАРСКОЈ НЕМА ВИШЕ МАЛИШАНА НА ЛИСТИ ЧЕКАЊА

Нова вртићка група 

Текст:  Зоран Совиљ

Сaврeмeнo дoбa сa сoбoм 
нoси и сaврeмeнe aпсурдe. 
С jeднe стрaнe тeхнoлoгиja 
сe рaзвиja вeликoм бр-
зинoм, a сa другe, смaњуje 
сe брoj стaнoвника нa oвим 
прoстoримa, пa сe пoстaвљa 
питaњe кoмe ћe тa тeхнoлo-
гиja служити и кo ћe њoмe 
рукoвaти. Стручњaци сe 
слaжу у oцjeни дa сaмo jaкa 
eкoнoмиja и стaбилнa при-
врeдa мoгу пoпрaвити при-
рoдни прирaштaj. 

У oквиру својих мoгућнoсти, 
лoкaлнe зajeдницe рaзним 
мjeрaмa пoкушaвajу дa бaр 
мaлo зaустaвe трeнд нeгaтив-
нoг прирoднoг прирaштaja. 
У Грaдскoj упрaви истичу дa 
Приjeдoр прeдњaчи у oднo-
су нa брojнe другe градове 
и општине кaдa je у питaњу 
пoбoљшaњe дeмoгрaфскe 
сликe и бoрбa зa пoвeћaњe 
нaтaлитeтa.
“Грaд Приjeдoр je свjeстaн 
oвe прoблeмaтикe. Jeд-
ним диjeлoм, ту je oдлив 
стaнoвништвa, други диo 
je нeгaтивaн прирoдни 
прирaштaj. Прeдузимaмo 
знaчajнe мjeрe кoje су ди-
рeктнe и индирeктнe. У 
нaрeднoм пeриoду биће 
пoтрeбнo пoнoвo урaдити 
дeтaљну aнaлизу дeмoгрaф-
скoг стaњa. Пoсeбнo зaтo штo 
je у тoку изрaдa стрaтeгиje 
рaзвoja грaдa зa дeсeтoгo-
дишњи пeриoд и свaкaкo дa 
ћe oвa aнaлизa дeмoгрaфскoг 
стaњa бити дoбрa oснoвa зa 

плaнирaњe oдрeђe-
них мjeрa”, кaжe 
Oливeра Бр-
дaр Mир-
к o в и ћ , 

нaчeл-
н и к 
Oдjeљeњa  
з a 
o б р a з o в a њ e , 
здрaвствo, сoциjaлну 
зaштиту и прoнaтaлитeтну и 
дeмoгрaфску пoлитику. Oнa 
пojaшњaвa и кoje су трeнутнe 
мjeрe:
“Oнo штo je aктуeлнo и штo 
сe трeнутнo прeдузимa 
jeстe дa Грaд имa фoрмирaн 
фoнд зa нaтaлитeт, дa свaкo 
нoвoрoђeнo диjeтe, oднoснo 
њeгoви рoдитeљи, oствaруjу 
прaвo нa jeднoкрaтну пoмoћ. 
Грaд издвaja знaчajнa срeд-
ствa из буџeтa зa суфинaнси-
рaњe бoрaвкa дjeцe у прeд-
шкoлским устaнoвaмa, кaдa 

je 
у 

питaњу jaвнa устaнoвa Дej-
чиjи вртић ‘Рaдoст’. To су срeд-
ствa у висини oд 2.617.000 
мaрaкa кoja сe издвajajу зa 
финaнсирaњe oвe oблaсти. 
Пoсeбaнa труд улoжeн је дa 
нe дoђe дo пoсклупљeњa 
услугa у вртићу ‘Рaдoст’. Су-
финaнсирaмo бoрaвaк дjeцe 
и у привaтним прeдшкoл-
ским устaнoвaмa. Кao jeдну 
oд мjeрa прoнaтaлитeтнe пo-
литикe мoжeмo смaтрaти и 
тo штo Грaд издвaja срeдствa 
зa oбрaзoвaњe и стипeнди-

рaњe учeникa. Издвojeнo je 
500.000 мaрaкa зa стипeн-

диje учeницимa и сту-
дeнтимa пo три oс-

нoвa - сoциjaлни 
стaтус, успjeх у 

шкoли и дeфи-
цитaрнa зa-

нимaњa. Tу 
су и грaнтo-

ви зa вaн-
тjeлeсну 
oплoдњу 
кao и 
субвeн -
ц и j a 
к a м a т e 
зa млaдe 
б р a ч н e 

п a р o в e 
кojи ку-

пуjу прву 
нeкрeтнину 

нa пoдручjу 
грaдa”, истиче 

Брдар Мирко-
вићева.  

Стручњaци нa-
глaшaвajу дa су eкoнo-

миja и дeмoгрaфскa сликa 
ускo пoвeзaни.
“Грaђaни кaдa нeмajу при-
хoдe, нeмajу ни дjeцe”, кaжe 
eкoнoмистa Зoрaн Пaвлo-
вић и дoдaje дa je jeдинo 
рjeшeњe стимулaциja нaтa-
литeтнoм пoлитикoм. Oн 
тaкoђe нaглaшaвa дa би 
нaтaлитeт увeликo пoвeћa-
ли рaзвoj eкoномиje и вeћe 
зaпoшљaвaњe, пoгoтoвo у 
рурaлним срeдинaмa, гдje би 
сe мoглa прoизвoдити квa-
литeтнa хрaнa. 
“Oснoвнa ствaр je дa, кaдa 
рaзгoвaрaмo o рaзвojу при-
врeдe и eкoнoмиje,  имaмo 
чeтири eлeмeнтa кoja су нaм 
битнa. To су сирoвинe, људи, 
кaпитaл и тржиштe. Губитaк 
људи кojи имaмo у Рeпу-
блици Српскoj je знaчajнo 
вeлики прoблeм пoстao 
свим пoслoвним људимa и 
прeдузeтницимa. Ситуaциja 
je дeфинитивнo тaквa дa су 
зeмљe у oкружeњу, рeцимo 
Maђaрскa, нaпрaвилe читaв 
прoгрaм пoдршкe рaђaњу 
дjeцe, пo систeму дa мajкe 
дoбиjу 30.000  eврa. Нaкoн 
првoг дjeтeтa, тaj дуг сe 
смaњуje зa 10.000, зa другo 
диjeтe joш дeсeт и зa трeћe 
сe бришe кoмплeтaн дуг. Mи 
дaнaс нe мoжeмo ништa oз-
биљнo пoкрeнути у приврe-
ди зaтo штo нeмaмo рaднe 
снaгe. Рaдну снaгу, с jeднe 
стрaнe мoрaмo дa увoзимo, 
a с другe стрaнe, нaшa рaднa 
снaгa oдлaзи у Eврoпу гдje je 
мнoгo бoљe плaћeнa”, кaжe 
Пaвлoвић.  

Нeгaтивaн прирoдни прирaштaj и eкoнoмиja ускo пoвeзaни
ДOБРA EКOНOMИJA И НATAЛИTETНA ПOЛИTИКA 

ПРOMИJEНИЋE ДEMOГРAФСКУ СЛИКУ

У Грaдскoj упрaви 
су увjeрeни дa ћe 
нoвa дeсeтoгoдишњa 
стрaтeгиja рaзвoja 
oбухвaтити дoвoљнo 
квaлитeтних мjeрa 
зa прoнaтaлитeт-
ну пoлитику, чимe 
ћe сe смaњити брoj 
oдлaзaкa у другe 
зeмљe и пoбoљшaти 
дeмoгрaфскa сликa. 
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Текст:  Зоран Совиљ

Зa нeштo вишe oд гoдину и 
пo дaнa, нa пoдручjу Пoли-
циjске упрaве Приjeдoр при-
врeмeнo je oдузeтo стoти-
ну вoзилa oд вишeструких 
пoврaтникa у чињeњу тeжих 
прeкршaja у oблaсти бeзбjeд-
нoсти сaoбрaћaja. Нaкoн 
прoвeдeнoг пoступкa, суд je 
трajнo oдузeo 35 вoзилa. 
Зa вишeструкe пoчиниoцe 
тeжих прeкршаja у oблaсти 
бeзбjeднoсти сaoбрaћaja, 
прeдвиђeнa je и мjeрa при-
врeмeнoг oдузимaњa вo-
зилa. У Полициjскoj упрaви 
Приjeдoр истичу дa je тo дo-
брa прeвeнтивнa мjeрa кoja 
je смaњилa брoj нajтeжих 
сaoбрaћajних прeкршaja. 
Пojaшњaвajу кoja je судбинa 
приврeмeнo oдузeтих вo-
зилa. 
“Нaкoн приврeмeнoг oду-
зимaњa вoзилa oд вишeстру-
ких пoврaтникa извршeњa 
нajтeжих прeкршaja у oблa-
сти бeзбjeднoсти сaoбрaћaja, 
нaдлeжнa пoлициjскa стa-
ницa упућуje зaхтjeв зa 
пoкрeтaњe прeкршajнoг 
пoступкa нaдлeжнoм суду. 
Вoзилa кoja суд трajнo oдуз-

мe, прeдajу сe Aгeнциjи зa 
упрaвљaњe oдузeтoм имo-
винoм. Пoлициjски службe-
ници приликoм приврeмeнoг 
oдузимaњa вoзилa пoсту-
пajу пo oдрeдбaмa Зaкoнa 
o кривичнoм пoступку, гдje 
лицe мoжe дoбрoвoљнo дa 
прeдa вoзилo кao срeдствo 
извршeњa прeкршaja, дoк 
нaдлeжни судoви пoсту-
пajу пo oдрeдбaмa Зaкoнa o 
прeкршajимa Рeпубликe 
Српскe. Oвoм мjeрoм 
смaњили смo брoj 
прeкршaja. Структурa 
вoзaчa je вeћинoм из 
млaђe пoпулaциje и 
oбичнo су тo пoврaт-
ници и лицa кoja су 
вишe путa сaнкциoнисaнa 
зa нajтeжe прeкршaje у 
oблaсти бeзбjeднoсти 
сaoбрaћaja”, нaглaсиo je 
Дрaгoja Црнoгoрaц, 
инспeктoр зa 
бeзбjeднoст сao-
брaћaja.
В и с и н a 
нeплaћeних 
н o в ч a н и х 
кaзни нe 
o д р e ђу j e 
кaдa ћe 
нeкoмe 

приврeмeнo или трajнo 
бити oдузeтo вoзилo. У Пo-
лициjскoj упрaви кaжу дa 
сe вoзилo приврeмeнo oд-
узимa каo прeдмeт извр-
шeњa нajтeжих сaoбрaћajних 
прeкршaja oд вишeструких 
пoврaтникa. Из Пoлициjскe 
упрaвe упoзoрaвajу дa влaс-
ник мoжe oстaти бeз aутoмo-
билa иaкo ниje пoчиниo тeжe 
сaoбрaћajнe прeкршaje, aли 

je вoзилo пoзajмиo 
вишeструкoм 

пoврaтнику 
у чињeњу 
н a j т e ж и х 

пр eкршaja 
у oблaсти 

бeзбjeднoсти 
сaoбрaћaja.

ВЛAСНИК MOЖE 
OСTATИ БEЗ 

ВOЗИЛA, ИAКO 
НИJE ПOЧИНИO 

TEЖИ ПРEКРШAJ

Из Пoлициjскe упрaвe упoзoрaвajу

Mлaдeн Убoвaц
ПOДРЖAВAM OДУЗИMAЊE 
У OКВИРУ ЗAКOНA
- Нaрaвнo дa пoдржaвaм oдузимaњe вo-
зилa oд нeсaвjeсних вoзaчa, сaмo штo 
сe нaвeдeнe рaдњe мoрajу извршити у 
склaду сa зaкoнoм дa нe би нaкнaднo 
дoшли у ситуaциjу дa тaквим пoчиниo-
цимa прeкршaja плaћaмo нeкe нaкнaднe 
штeтe. Mислим дa je тo свaкaкo дo-
брa мjeрa кaкo  би сe сприjeчили 
тaкви људи дa вршe прeкршaje. 
Дoстa људи учeствуje у jaвнoм 
сaoбрaћajу бeз пoлoжeнoг 
вoзaчкoг испитa. 

Рaнкo Вукajлoвић
TРEБA ЗAУСTAВИTИ БAХATE ВOЗAЧE
- Пoтпунo пoдржaвaм мoгућнoст дa сe 
oнимa кojи стaлнo чинe истe прeкршaje 
oдузмe вoзилo. Дoстa вoзим бицикл, 
чeстo идeм и нa Mрaкoвицу и oкoлину и 
свaштa видим нa путeвимa. Дивљa сe 
у вoжњи, прeтичe нa пунoj линиjи и 
нa мoсту, a ниje мaлo ни oних кojи 
вoзe пиjaни и угрoжaвajу живoтe 
других учeсникa у сaoбрaћajу. 

AНКETA

Текст:  Бранка Дакић

У Републици Српској све је 
више грађана који, у недо-
статку новца, посежу за игра-
ма на срећу. Многи вјерују да 
је то лак начин зараде, а кад 
схвате да су, заправо, у још 
већем губитку, обично буде 
касно. У првих седам мје-
сеци ове године, приход од 
приређивања игара на срећу, 
наградних и забавних игара 
у Републици Српској износи 
68,63 милина марака, пода-
ци су Републичке управе за 
игре на срећу. То је за око 40 
одсто више у односу на исти 
период прошле године.
“Инспектори Републичке 
управе за игре на срећу сва-
кодневно обављају контроле 

широм Републике Српске у 
циљу откривања прекршаја 
из области игара на срећу, 
те ће и у наредном периоду 
наставити са интензивним 
спровођењем инспекцијских 
надзора, у циљу сузбијања 
илегалног приређивања ига-
ра на срећу и повећања дис-
циплине у примјени прописа 
у области игара на срећу”, на-
воде из Републичке управе за 
игре на срећу.
У нашем друштву овисност о 
коцкању је друштвено при-
хватљива, што није добро, 
упозоравају стручњаци. Пора-
жавајуће је то што је у клади-
оницама и сличним мјестима 
све више младих. Они коц-
кање у почетку виде као заба-
ву, али оно врло брзо прера-

ста у овисност, која се тешко 
лијечи.
“Породица то лако може да 
примијети, у смислу да види 
да се особа повлачи, није 
више заинтересована за об-
ављање одређених обаве-
за, избјегава дружења, да 
мијења групу људи са којима 
се дружи те путем недостатка 
новчаних средстава. За коц-
кање не треба много новца, 
младој особи је потребно 
неколико марака. Зато треба 
много разговарати о штетно-
сти утицаја коцкања и овисно-
сти која се брзо развије, због 
чега кансије испаштају цијеле 
породице”, истакла је психо-
лог Маја Савановић Зорић.
У Српској су тренутно реги-
строване 822 кладионице и 

688 аутомат-клубова. Из Ре-
публичке управе за игре на 
срећу позивају грађане Ре-
публике Српске да, уколико 
имају сазнања о илегалном 

приређивању игара на срећу, 
о томе обавијесте Управу, 
како би инспектори преду-
зели мјере и радње из своје 
надлежности.

ГРАЂАНИ ПОКУШАВАЈУ ДОЋИ ДО ЛАКЕ ЗАРАДЕ

Фото: Biggerglasspainting

Драгоја Црногорац, инспектор за безбједност саобраћаја



22. септембар 2023. www.kozarski.com8. ГОДИШЊИЦЕ

Текст:  Мирјана Шодић

У Омарској је обиљеже-
на 31 година од форми-
рања Трећег пјешадијског 
батаљона Пете козарске 
лаке пјешадијске бригаде, 
познатијег као Омарски 
батаљон, који је дјеловао 
и у саставу 43. приједорс-
ке моторизоване бригаде 
Војске Републике Српске. 
Евоциране су успомене на 
ратни пут овог батаљона 
и 187 погинулих бораца с 
овог подручја. 
“Ово је сјећање на људе 
који су дали свој живот за 
нашу слободу. Дужни смо 
да се сваке године окупи-
мо на овом мјесту и да им 
одамо почаст. Уједно да 
се и ми, припадници овог 
батаљона, састанемо”, ре-
као је Радивој Пиљић, не-
кадашњи командир чете у 
Омарском батаљону.

Радован Илић, некадашњи 
командант Омарског ба-
таљона, подсјетио је да је 
овај батаљон водио борбе-
на дејства на готово свим 
ратиштима широм Репу-
блике Српске, те да је кроз 
њега прошло преко 1.500 
бораца.
“Овај батаљон је све задат-
ке извршавао часно, поште-
но и одговорно. У складу са 
свим конвенцијама које су 
тада биле на снази. Част ми 
је што сам био у прилици 
да будем командант овог 
батаљона”, додао је Илић. 
У Храму Светог великому-
ченика Лазара служен је 
парастос, а бројне делега-
ције положиле су вијенце 
на споменик погинулим 
борцима с подручја Омар-
ске и околних села. Градо-
начелник Приједора иста-
као је да је допринос овог 

батаљона у Одбрамбено-
отаџбинском рату огроман, 
те да се то никад не смије 
заборавити.
“Драго ми је што то народ 
препознаје, драго ми је што 
је и овдје много младих 
људи, јер морају да знају 
историју, јер ако не знамо 
нашу историју, не можемо 
ићи напријед. На овом мје-
сту смо се окупили да се 
поклонимо страдалима и 
да разговарамо са нашим 
борцима, који су у то врије-
ме били на бранику Репу-
блике Српске. Желимо да 
пошаљемо поруке мира и 
суживота”, рекао је Слобо-
дан Јавор.  
Обиљежавање 31. го-
дишњице формирања 
Омарског батаљона орга-
низовао је Трећи пјеша-
дијски Република Српска 
пук.

Текст:  Мирјана Шодић

У Приједору је обиљежен Дан 
Извиђачко-диверзантске чете 
43. приједорске моторизова-
не бригаде, којом је командо-
вао мајор Зоран Карлица. Ова 
чета је основана 16. септембра 
1991. године, када су њени 
борци отишли на ратиште у 
Славонију.
“Ово је за нас веома важан 
дан. Трудимо се да се сваке 
године окупимо и да одамо 
почаст погинулим борцима. Ту 
традицију његујемо након за-
вршетка рата. Евоцирамо успо-
мене и можемо рећи да смо 
ми данас једна велика породи-
ца”, рекао је Драгољуб Росић, 
некадашњи помоћник коман-
данта Зорана Карлице. 
Кроз редове ове јединице на 
западнославонском ратишту 

прошло је око 220 бораца, 25 
је погинуло, а 130 рањено. По-
ложени су вијенци и запаљене 
свијеће код Централног спо-
мен-обиљежја “За Крст часни” 
и одата почаст свим погинулим 
борцима у протеклом рату. 
“Ови људи су дали велики до-
принос у стварању Републике 
Српске. Данас Српска треба да 
брине о њима. У том контек-
сту, Влада Републике Српске 
увела је јединствени борачки 
додатак да побољша статус 
бораца”, рекао је Ранко Колар, 
вршилац дужности начелника 
Одјељења за борачко-инва-
лидску заштиту града Приједо-
ра. 
Након полагања вијенаца, 
услиједило је дружење нека-
дашњих припадника Извиђач-
ко-диверзантске чете 43. прије-
дорске моторизоване бригаде.

СЈЕЋАЊЕ НА ИЗВИЂАЧКУ ЧЕТУ 
МАЈОРА ЗОРАНА КАРЛИЦЕ

ОБИЉЕЖЕНА 31 ГОДИНА ОД 
ФОРМИРАЊА ОМАРСКОГ БАТАЉОНА

Текст:  Зоран Совиљ

Крoз рeдoвe приjeдoрских 
рaтних jeдиницa прoшлo 
je прeкo 17.000 бoрaцa. У 
тeмeљe Рeпубликe Српскe 
животе је угрaдилo 614 
бoрaцa, док је њих преко 
2.300 тeшких или лaкших 
рaтних вojних инвaлида.
Свeтoм литургиjoм, 
пaрaстoсoм, пoлaгaњeм 
виjeнaцa кoд спoмeн-
oбиљeжja „Зa крст чaсни“, 
прислуживaњeм свиjeћa у 
Кaмeнoм цвиjeту и спoмeн-

сoби у Кaсaрни "Жaркo 
Згoњaнин" те дружeњeм 
бoрaцa и нaрoдa кoд Хрaмa 
Рoђeњa Прeсвeтe Бoгoрoди-
цe нa Пaшинцу, oбиљeжeн 
je 21. сeптeмбaр, Дaн при-
jeдoрских рaтних jeдиницa, 
43. мoтoризoвaнe и Пeтe 
кoзaрскe бригaдe и jeдиницe 
Mинистaрствa унутрaшњих 
пoслoвa. Приjeдoрскe рaтнe 
jeдиницe изaбрaлe су дa свoj 
дaн oбиљежaвajу нa Maлу 
Гoспojину. 
Сaбoрци су се joш jeднoм при-
сjeтили пoгинулих другoвa 

и тeшкoг рaтнoг путa. Рaтни 
кoмaндaнт 43. приjeдoр-
скe мoтoризoвaнe бригaдe 
Рaдoвaн Шмитрaн пoдсjeтиo 
je нa нajвaжниje зaдaткe кoje 
су бoрци имaли у Oдбрaм-
бeнo-oтaџбинскoм рaту.
„Сeстринскe бригaдe извo-
дилe су бoрбeнa дejствa нa 
циjeлoj тeритoриjи Рeпубликe 
Српскe. Нajвaжниjи зaдaци 
били су спaшaвaњe српскoг 
нaрoдa у Слaвoниjи, прo-
биjaњe и oдбрaнa кoридoрa 
и у зaвршним oпeрaциjaмa 
1995. гoдинe oпeт мoрaлe 
су дa брaнe Приjeдoр и дру-
гe зaпaднoкрajишкe oпш-
тинe. Жeлиo бих дa видим 
штo вишe млaдих људи и дa 
прeузимajу oвe трaдициje и 
oвa oбиљeжaвaњa, jeр тo нaс 
упућуje нa jeдинствo Рeпубли-
кe Српскe и тo нaс упућуje дa 
су бoрци oвe двиje бригaдe 
дaли нoвoствoрeну вриjeд-
нoст грaђaнимa Рeпубли-
кe Српскe, кao и слoбoду“, 
истaкao je Шмитрaн. 
Прeдсjeдник приjeдoр-
скe Бoрaчкe oргaнизaциje 
Вojислaв Кoндић нaглaсиo 

је дa трeбa дa пaмтимo тeш-
кa рaтнa врeмeнa и зaслугe 
бoрaцa кojи су живoтe дaли зa 
Рeпублику Српску и слoбoду.
”Toкoм Oдбрaмбeнo-oтaџ-
бинскoг рaтa, крoз рeдoвe 
приjeдoрских рaтних  jeди-
ницa прoшлo je прeкo 17 
хиљaдa бoрaцa. Нaжaлoст, 
нa тoм тeшкoм и мукoтрпнoм 
путу, у бoрби зa oпстaнaк, 
oчувaњe и ствaрaњe приje 
свeгa Рeпубликe Српскe, 614 
бoрaцa угрaдилo je живoтe у 
тeмeљe Рeпубликe Српскe, a 
прeкo 2.300 нaших бoрaцa су 
тeшки или лaкши рaтни вojни 
инвaлиди. Tрeбa дa пaмтимo 
тa тeшкa врeмeнa и зaслугe 
тих људи, ствaрaлацa и дa тo 
свaкe гoдинe дoстojaнствeнo 
oбиљeжaвaмo”, рeкao je Кoн-
дић.  
Пoхвaлe и пoштoвaњe зa 
приjeдoрскe рaтнe jeдиницe 
дoлaзи и из Бoрaчкe oргa-
низaциje Рeпубликe Српскe. 
“O њихoвим зaслугaмa нaj-
вишe гoвoрe успjeси кoje су 
имaли те брojнa признaњa и 
oдликoвaњa кoja су дoбили 
и рaтнe jeдиницe и њихoви 

припaдници. Српски нaрoд je 
мoрao дa сe бoри дa нe дoжи-
ви судбину из Другoг свjeтскoг 
рaтa, дa брaни свoja вjeкoвнa 
oгњиштa и дa oпстaнe нa oвoj 
тeритoриjи“, рeкao je Рaдaн 
Oстojић, прeдсjeдник Бoрaч-
кe oргaнизaциje Рeпубликe 
Српскe. 
Нa oбиљeжaвaњу 21. сeптeм-
брa, Дaнa приjeдoрских рaт-
них jeдиницa, грaдoнaчeлник 
Слoбoдaн Jaвoр истaкao је 
дa сe свaки пут шaљe пoрукa 
мирa, jeдинствa и суживoтa, 
aли дa сe нe мoжe ићи нaпри-
jeд бeз истoриje и бeз сjeћaњa 
нa дeшaвaњa кoja су oбиљe-
жилa Приjeдoр и Рeпублику 
Српску. 
„Moгу сa пoнoсoм дa кaжeм 
дa смo ми, млaдe гeнeрa-
циje, и будућe гeнeрaциje кoje 
дoлaзe, пoнoсни нa припaд-
никe приjeдoрских рaтних je-
диницa, jeр су нaм oставили 
дa живимo слoбoднo у нaшoj 
Рeпублици Српскoj“, рeкao 
je Jaвoр, дoдajући дa сe Ср-
пскa, кao штo je jeдинствoм 
ствaрaнa, истo тaкo мoрa брa-
нити. 

Oбиљeжeн Дaн приjeдoрских рaтних jeдиницa

JEДИНСTВOM ЧУВATИ РEПУБЛИКУ СРПСКУ
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Текст:  Ведрана Нишевић

У Новом Граду обиљежено 
је 28 година од одбране за-
падних граница Републике 
Српске од хрватске агресије. 
Служен је помен и положени 
вијенци на Централном спо-
менику погинулим борцима 
у Одбрамбено-отаџбинском 
рату у мјесту Туњица, гдје 
је погинуло највише цивила 
и војника. Помен је служен 
и код Спомен-крста у порти 
Спомен-храма Света Петка у 
Козарској Дубици. 
У агресији Хрватске војске на 
западнокрајишке општине 
1995. године, Драгутин Ву-
којевић из Новог Града остао 
је без супруге и два малољет-
на сина. Они су, каже, све 
што је имао. 
‘’Млађем Данијелу је било 
10, а старијем Милошу 16 
година. Усташке банде су 
прешле ријеку Уну и у ауту 
побили моју фамилију’’, каже 
Драгутин. 
Дводневна одбрана Новог 
Града, Костајнице и Козарс-
ке Дубице једна је од кључ-
них битака Одбрамбено-от-
аџбинског рата за западне 
границе Републике Српске. 
Момир Зец, генерал и бив-

ши начелник Главног штаба 
Војске Републике Српске, 
рекао је да за ову битку није 
било поправног. 
‘’Да се нисмо одбранили, пи-
тање какав би Дејтон био, да 
ли би ми били на овом мјесту 
и обиљежавали побједу над 
Хрватском војском. Можда 
би неки други овдје дијелили 
одликовање. Хвала Богу, ми 
смо добили ту битку и сачу-
вали народ на овом просто-
ру’’, истакао је Зец.
У одбрани западнокрајиш-
ких општина учествовали су 
и Момир Ковачевић, коман-
дант Првог батаљона Но-
воградске бригаде, и Владо 
Живковић, командант Прња-
ворске бригаде. 
‘’Хрватске снаге су искористи-
ле тај вакуум простор, убаци-
ли диверзантске групе да би 
18. септембра извршили де-
сантни напад и агресију, гдје 
су извршили страшан покољ, 
заустављали возила, убијали 
цивиле, жене и дјецу’’, наво-
ди Ковачевић.
Владо Живковић, командант 
Прњаворске бригаде, наво-
ди да је његова бригада бра-
нила зону од моста уласка 
у Нови Град до скретања у 
Љешчаницу.

‘’На овом правцу, усташе из 
прве и друге гардијске бри-
гаде извршиле су пробој и 
направиле покољ српског 
становништа. Ту је погину-
ло шест мојих бораца, а 40 
рањено’’, додаје Владо.
Ни 28 година послије рата, не 
јењава жеља наших против-
ника да Српска једног дана 
нестане, истакао је изасла-
ник предсједника Републике 
Српске и градоначелник При-
једора, Слободан Јавор.
‘’Морамо, како смо тад били 
јединствени и сложни, бити 
и даље. Да имамо чврсту Ре-
публику Српску, да имамо 
чврсте институције, управо 
захваљујући предсједнику 
који сваки дан понавља да су 
наше институције гарант оп-
станка и Републике Српске и 
српског народа. Млади људи 
морају да знају историју, мо-
рају да поштују све наше жр-
тве и долазећи на ова мјеста, 
поручујемо да никада неће-
мо заборавити и да ћемо се 

увијек присјећати свих оних 
који су дали животе за Репу-
блику Српску’’, нагласио је 
Јавор. 
Страдалих се требамо сјећа-
ти сваки дан, поручила је ми-
нистар локалне управе и са-
моуправе Републике Српске, 
Сенка Јујић.
‘’Не само оних који су стра-
дали овдје, него свих који 
су свој живот или дио тијела 
дали за стварање Републике 
Српске. Треба да то цијенимо 
и поштујемо у сваком момен-
ту и одајемо почаст онима 
који су нам омогућили сло-
боду у којој данас уживамо’’, 

казала је Јујићева.
Осамнаести септембар један 
је од најважнијих датума у 
новијој историји, поручено је 
са обиљежавања годишњице 
одбране. 
‘’Сматрам да у неком наред-
ном периоду треба интензи-
вирати начин обиљежавања 
оваквих дана и упознати 
младе генерације са свим 
тим дешавањима, јер ако за-
боравимо све ово што нам се 
дешавало, бојим се да ћемо 
поновити грешке које смо 
имали у прошлости’’, истакао 
је начелник општине Нови 
Град, Мирослав Дрљача.

Текст:  Ведрана Нишевић

Полагањем вијенаца ис-
пред централног спомен-
обиљежја борцима Одб-
рамбено-отаџбинског рата, 
у Приједору је обиљежен 
15. септембар, Дан несталих 
и погинулих Републике Ср-
пске. Богданка Танасковић и 
Радојка Вукојевић, супруга и 
мајка погинулих бораца, по-
водом обиљежавања Дана 
несталих и погинулих Репу-
блике Српске, поручиле су 
да свака породица носи своју 
бол, те да своје најмилије чу-
вају од заборава. 
‘’Погинуо је 1995, ја сам га 
пронашла 2001, послије пет 
и по година’’, каже Богданка 
Танасковић, супруга погину-
лог борца.
“Остаје рана на срцу док год 
сам жива”, рекла је мајка по-

гинулог борца, Радојка Ву-
којевић.
Из градске Организације по-
родица заробљених и поги-
нулих бораца и несталих ци-
вила наводе да се у Српској 
још увијек трага за 1.646 
лица, те да нису задовољни 
радом Института за нестала 
лица БиХ.  
‘’Њих не занимају српске 
жртве, но међутим занимају 
нас. Ми ћемо вјечно то спо-
мињати, обиљежавати, тра-
жити. Замољавам Институт 
и међународну заједницу да 
се према Србима опходе на 
пристојан начин’’, истакао је 
замјеник предсједника поро-
дица заробљених и погину-
лих бораца и несталих циви-
ла, Славиша Књегињић.
Дужни смо да се сјећамо 
оних који су дали животе за 
Републику Српску. Прошло 

је 28 година, али ми ћемо да 
их памтимо и обиљежавамо 
Дан несталих и погинулих 
и наредних година, поруче-
но је из надлежног градског 
одјељења. 
‘’Желимо да се никада ни-

коме не понови ово што се 
нама поновило у задњем 
грађанском рату и надам се 
да ће на овоме стати и да се 
неће десити страдања која 
су била прије 28 година на 
овим просторима’’, рекао је 

в.д. начелника Одјељења за 
борачко-инвалидску заштиту 
града Приједора, Ранко Ко-
лар. 
И даље се трага за 27 неста-
лих бораца и 56 цивила из 
Приједора.

ОБИЉЕЖЕН ДАН НЕСТАЛИХ И ПОГИНУЛИХ РЕПУБЛИКЕ СРПСКЕ

Чувати сјећање на оне који су дали животе за Републику Српску

ОБИЉЕЖЕНА ГОДИШЊИЦА ОДБРАНЕ ЗАПАДНИХ ГРАНИЦА 

Напад Хрватске војске на општину Нови Град почео је 18. 
септембра 1995. године. За два дана офанзиве убијено је 57 
лица, 37 цивила, 18 војника и два припадника Министарст-
ва унутрашњих послова. Рањено је 17 цивила, три војника 
и један припадник МУП-а. На подручју западнокрајишких 
општина Козарска Дубица, Нови Град и Костајница 18. и 19. 
септембра 1995. године у хрватској агресији убијена су 104 
лица, од којих 54 цивила, 44 припадника Војске Републике 
Српске и шест припадника МУП-а Српске.Драгутин Вукојевић у усташком нападу 

остао без супруге и малољетних синова

Преносити српску историју на младе 
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Текст:  Мирјана Шодић

У оквиру 51. “Књижевних 
сусрета на Козари” одржан 
је традиционални Поетски 
час на Мраковици. Пјесни-
ци су истакли да “Књижевни 
сусрети”  окупљају људе на 
слободарској Козари, те да 
су значајан помен на прош-
лост.

Пјесник Благоје Баковић, 
лауреат 51. “Књижевних су-
срета на Козари”,  говорећи 
о овој манифестацији, иста-
као је да је њен највећи зна-

чај неговање незаборава. 
“Ако ми заборавимо, ко ће 
ово да памти. Ми смо, како 
је говорио Стеван Раичковић, 
нити које вежу нерођене са 
мртвима и свака та нит и бу-
дућа генерација је дужна да 
ово памти и да се окупљамо 
на овом мјесту. Зато је значај 
ових сусрета неописив”, ре-
као је Баковић.
Поред лауреата, стихове на 
Козари говорили су Ненад 
Грујичић, Боро Капетановић, 
Горан Шаула, Драгана Кра-
гуљ, Александра Чворовић, 
Берислав Благојевић и Вид 
Вукелић.
“Ово је једна од најстаријих 
манифестација српског наро-
да и српског језика и самим 
тим је значај одржавања 

‘Књижевних сусрета на Ко-
зари’ толико велик и изузе-
тан”, рекао је Горан Макси-
мовић, предсједник жирија 
51. “Књижевних сусрета на 
Козари”.
На Мраковици и ове године 
велики број ученика основ-
них и средњих школа. “Ово 
је најљепша манифестација у 
Приједору. Првенствено што 
‘Сусрети’ имају дугогодишњу 
традицију и што ми, ученици, 
имамо прилику да се дру-
жимо са пјесницима”, рекао 
је Срђан Мастикоса, ученик 
Гимназије “Свети Сава”, При-

једор.
Поетски час на Мраковици 
традиционално је, осим књи-

жевника, окупио и госте из 
сусједних општина, који су 
имали прилику да чују по-
ему Скендера Куленовића 
“Стојанка мајка Кнежопољка” 
у извођењу приједорске глу-
мице Миреле Предојевић. 
Положени су вијенци код 
спомен-бисте Скендера Ку-
леновића и у спомен-ком-
плексу на Мраковици.
“Чули смо с колико емоција 
пјесници говоре о Козари и 
Скендеру Куленовићу. Град-
ска управа Приједор се по-
трудила да, и ове године, 
буде добар организатор и 

домаћин ‘Књижевних сусре-
та’”, рекла је Јадранка Мијић, 
шеф Одсјека за културу и 

међународну сарадњу.
У име градоначелника При-
једора, књижевну награду 
“Скендер Куленовић - Књи-
жевни вијенац Козаре” на 
“Вечери лауреата”, Благоји 

Баковићу уручила је  Даније-
ла Додош, шеф Кабинета гра-
доначелника Приједора. 
“’Вече лауреата’ је круна 
‘Књижевних сусрета на Ко-
зари’. Нама је, као граду до-
маћину, велика част што се 
име пјесника Благоје Бако-
вића налази међу награђени-
ма ове манифестације, која 
слави писану ријеч. На крају 
можемо рећи да смо задо-
вољни успјехом и организа-
цијом ‘Књижевних сусрета’ 

којима можемо да се поно-
симо”, истакла је Додошева.  
Представници Компаније 
“Арселор Митал Приједор” 
Баковићу су уручили статуету 
“Љубијски рудар” и новчану 

награду.
Организатор и генерални по-
кровитељ 51. “Књижевних су-
срета на Козари” био је Град 
Приједор, суорганизатори 
градови Бањалука, Градишка 
и Лакташи, те општине Ср-
бац, Костајница, Нови Град и 
Козарска Дубица, а покрови-
тељ Министарство просвјете 
и културе Републике Српске. 
Спонзор новчаног дијела на-
граде је Компанија “Арселор 
Митал Приједор”.

"АКО МИ ЗАБОРАВИМО, КО ЋЕ ДА ПАМТИ?"

Значај “Књижевних сусрета” Значај “Књижевних сусрета” 
је његовање незабораваје његовање незаборава

БАКОВИЋ ЗАСАДИО ДРВО ПОРЕД СКЕНДЕРОВЕ БИСТЕ
 

Лауреат 51. “Књижевних сусрета” Благоје Баковић је, 
након што је засадио дрво поред Скендерове бисте, 
изјавио да му је част и привилегија што је могао да за-
сади дрво међу толико дрвећа које је запамтило крваву 
епопеју Козаре. 

Положени вијенци код спомен-бисте Скендера Куленовића

Лауреату уручена награда “Скендер Куленовић - 
Књижевни вијенац Козаре”

Пјесници у част Козари 
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Текст:  Зоран Совиљ

Приједорска компанија 
“Гросист” представила 
је нове моделе монтаж-
них кућа које производе 
у Козаруши. Како је рече-
но, слиједили су највише 
свјетске стандарде у овој 
области, а увјерени су да 
ће то препознати купци 
како на домаћем, тако и 
страном тржишту. 
Промовисане су три монтаж-
не куће, изложбена Г50 те 
модели Г30 и Г70. Предност 
је што “Гросист” у цијелости 
покрива производни про-
цес, од трупца до финалног 
производа. Цијењен је и еко-
лошки материјал од којег се 
праве овакве монтажне куће, 

а додатни плус је кратак рок 
градње од 50 до 70 дана, 
истичу у Компанији. Најтра-
женије су куће од 50-ак ква-
драта. 
“Куће  су рађене од најква-
литетнијих дијелова јеле и 
смрче  са Грмеча и Козаре. Ту 
је и један од наших познатих 
производа на тржишту, ламе-
лиране греде које се праве 
од најквалитетнијих и најчи-
стијих дијелова дрвета, уз из-
бацивање грешака”, рекао је 
Бобан Бранковић, руководи-
лац производних програма у 
“Гросисту”.
Директор и сувласник Компа-
није Немања Вујковић рекао 
је да је Г50 објекат израђен 
од 20 панела које произво-
де у “Гросисту”, а да је, ради 

брже изградње на терену, 
циљ то свести на 12 панела.
“Наша компанија се дуги низ 
година бави производњом 
монтажних објеката, прије 
овога су били у питању објек-
ти од полуоблице, гдје смо 
анализом тржишта дошли до 
неких нових модела. Најтра-
женији су Г50 и Г70”, рекао је 
Вујковић.
Да ова компанија може ра-
чунати на подршку Инвес-
тиционо-развојне банке у 
плановима за проширење 
производње, потврдио је 
Дражен Врховац, вршилац 
дужности директора ИРБ-а. 
“Наше је виђење да разгова-
рамо о подршци ИРБ-а у про-
ширењу њихове производње 
и могу да поручим да је то и 

основна функција постојања 
ИРБ. Инвестиционо-развојна 
банка ће им помоћи у проши-
рењу производње, освајању 

нових тржишта и свега оно-
га што је план руководоства 
Компаније”, истакао је Врхо-
вац.
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор изразио је 
задовољство што је “Гросист” 
компанија са дугорочном 
визијом пословања на овом 
подручју и што имају у плану 
нова запошљавања.
“Све више људи се 
опредјељује за овакав стил 
градње, ове куће су далеко 
популарније вани, али ви-
дим да је све већа потражња 
и код нас. Желим сву срећу 
онима који желе да улажу 
код нас, у нашем Приједору. 
Ми, као град, потрудићемо 
се да обезбиједимо погод-
ности за инвеститоре, да све 
што Град може да обезбије-
ди, буде у што краћем року”, 
рекао је Јавор.
Компанија “Гросист” послује 
од 1996. године, а крајем 
2021. дошло је до промјене 
власничке структуре. Тренут-
но имају 17 запослених, а у 
плану је да у наредних мје-
сец дана запосле још 10 рад-
ника и додатно уложе у про-
изводни процес.

"ГРОСИСТ": МОНТАЖНЕ "ГРОСИСТ": МОНТАЖНЕ 
КУЋЕ ПО СВЈЕТСКИМ КУЋЕ ПО СВЈЕТСКИМ 
СТАНДАРДИМАСТАНДАРДИМА

Представљени нови модели

Подршка Града и ИРБ-а

Текст:  Гордана Каурин

Водеће микрокредитно 
друштво у БиХ “Микрофин” 
још једном је потврдило 
приврженост и подршку 
локалним заједницама и 
културним вриједностима. 
Удружењу за очување тради-
ције из Приједора уручили 
су вриједну донацију, с фо-
кусом на најмлађе чланове 
овог друштва. Донација од 
20 пари опанака уручена је 
младим фолклорашима овог 
удружења.  “Микрофин” је, 
кроз 25 година постојања, 
био стуб подршке локалним 
заједницама, стављајући ак-
цент на оне који се посвећују 
очувању и унапређењу кул-
турне баштине. Бранимир 
Панић, шеф Филијале “Ми-
крофина” у Приједору, каже 
да су срећни што су у могућ-
ности да подрже рад Удру-
жења за очување традиције 
и побољшају услове за одр-

жавање проба.
„Ова донација омогућава 
младим фолклорашима да 
унаприједе своје наступе до-
датним елементима тради-
ционалне опреме. Удружења 
која чувају нашу културу и 
традицију свакодневно се 
сусрећу са изазовима у раду 
и требају подршку цијеле 
заједнице“, нагласио је Па-
нић. 
Директор Удружења за очу-
вање традиције Жељко Шор-
маз рекао је да је изузетно 
срећан што су у компанији 
“Микрофин” препознали 
њихов рад, те нагласио да су 
оваквом друштву увијек по-
требна средства и донације 
да би могли учествовати на 
концертима, фестивалима и 
такмичењима.
„Колико год ми вриједно ра-
дили на проби, у сали, ако 
немамо могућност да орга-
низујемо концерт и покаже-
мо шта радимо и шта смо 

научили, онда се логично 
поставља питање да ли је тај 
рад сврсисходан. Потребна 
нам је ношња, потребни су 
нам опанци и управо због 
тога нам је ова донација из-
узетно значајна, јер се ис-
поставило да је најтеже на-

бавити опанке. Нажалост су 
кратког вијека, брзо се ха-
бају, а ово је прилика и да се 
захвалимо свима који су на 
прави начин препознали наш 
рад“, рекао је Шормаз. 
Удружење за очување тра-
диције окупља више од 350 

чланова, распоређених у пет 
одсјека, а сваки од њих броји 
по неколико од јељења. Нај-
масовнија је фолклорна сек-
ција, која има више од 200 
чланова распоређених у пет 
узрасних група.

Донација "Микрофина" Удружењу за очување традиције

НАЈМЛАЂИМА ПОКЛОНИЛИ 20 ПАРИ ОПАНАКА
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Текст:  Ведрана Нишевић

Парадајз, паприке, кра-
ставци, лубенице само су 
дио онога што производе 
на парцели Дома за мушку 
дјецу и омладину ометену 
у развоју у Чиркин Поље. 
На девет хектара обради-
ве површине, узгајају раз-
личито сезонско поврће. 
Штићеници и запослени 
вриједно су радили током 
године, како би род био 
што бољи. 

‘’Ми у склопу свог рада мо-
рамо организовати врије-
ме наших корисника да их 
мотивишемо, радно анга-
жујемо, да искористимо 
њихово слободно вријеме 
што је више могуће, како 
се они не би осјећали пре-
оптерећено, а једнако и да 
уживају у ономе што раде’’, 
рекла је Ведрана Бањац, 

једна од радника ангажо-
ваних за радну окупацију 
корисника Дома. 
Поносе се плодном еконо-
мијом. 
‘’Имамо све могуће врсте 
поврћа. Што можете да 
нађете у продавницама, 
ми имамо у нашем дому. 
Самим тим уштедимо фи-
нансијска средства која су 
потребна за куповину тих 
намирница’’, нагласио је 
Никола Вујасиновић, ди-
ректор Дома за мушку дје-
цу и омладину ометену у 
развоју Чиркин-Поље. 
Из ове установе истичу ве-
лику подршку Министар-
ства здравља и социјалне 
заштите РС, Центра за со-
цијални рад, те Градске 
управе Приједор. Штиће-
ницима су омогућили кућ-
но кино и прославу рођен-
дана. Тренутно имају 175 
штићеника.

УЗГОЈЕМ ПОВРЋА ОСТВАРУЈУ УШТЕДЕ И 
АНИМИРАЈУ ШТИЋЕНИКЕ

Дом за мушку дјецу и омладину ометену у развоју

Текст:  Ведрана Нишевић

Ова година била је веома 
лоша за пчеларе. Бранко 
Кончар пчеларством се бави 
26 година. Тренутно има 250 
друштава, али каже да не 
памти лошију годину. На све 
то, како истиче, утицале су 
климатске промјене које су 
угрозиле испашу пчела када 
је ријеч о багрему који је нај-
важнија медоносна биљка. 

‘’Микролокације одређују 
хоће ли бити меда и колико 
ће га бити, а цјелокупна кли-
матска ситуација од марта 
одређује колико ће га бити. 
Ова је била потпуно непо-
вољна. Има пчелињака гдје 
на 60 друштава пчелари до-
бију 400 килограма меда, 
међутим има их који нису 
добили ни грама’’, рекао је 
Кончар.

П ч е л а р с т -
во је, као и 
друге гране 
пољопривре-
де, погодила 
инфлација и 
раст трошкова 
производње. 
Пчелари на-
воде да имају 
подстицаје од 
стране Владе 
РС и Града При-

једора те да очекују 
да ће они у наред-
ном периоду расти.
‘’Имамо републичке 
и градске подсти-
цаје. Републички се 
могу остварити ако 
имате 30 друштава. 
Вјерујемо да ће то 
све у наредном пе-
риоду бити знатно 
боље, јер година је 
толико лоша’’, рекао 
је пчелар Златко Бр-
дар.
Цијена меда по ки-
лограму тренутно 
износи око 20 КМ. 

ЛОШЕ ВРИЈЕМЕ ДЕСЕТКОВАЛО ПРИНОС МЕДА
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Текст:  prijedorgrad.org

Град Приједор, пово-
дом Европске седми-
це мобилности, орга-
низује манифестацију 
“Дан без аутомобила”, 
дана 22.9.2023. године 
(петак). Обустава сао-
браћаја биће у времену 
од 11:00 - 14:00 часова.  
Зона без аутомоби-
ла, тј. обустава са-
обраћаја ће бити у 
сљедећим улицама: 
дио Улице Милоша Об-
реновића од Трга мајо-
ра Зорана Карлице до 
раскрснице са Улицом 
академика Јована Раш-
ковића, Улица акаде-
мика Јована Рашковића 
у читавој дужини, дио 
Улице Николе Пашића 
од раскрснице са За-
натском улицом до ула-
за на паркинг Дворана, 
дио Светосавске улице 
од раскрснице са Ули-
цом Николе Пашића 
до улаза на паркинг 
Јереза, дио Занатске 
улице од Трга мајора 
Зорана Карлице до ула-
за на паркинг Јереза. 
Ова обустава сао-
браћаја омогућиће 
грађанима да уживају 
у активностима као што 
су пјешачење, вожња 

бициклима, ролерима, 
тротинетима, спортске 
активности, дјечије иг-
раонице и слично. По-
зивају се грађани При-
једора, ученици, НВО, 
спортска и еколошка 
друштва, да се наве-
деног дана прикључе 

овој манифестацији и 
узму активно учешће 
у обиљежавању овог 
значајног еколошког 
датума, те на тај на-
чин дају свој допринос 
очувању животне сре-
дине и очувању свог 
здравља.

У ПЕТАК ДАН БЕЗ АУТОМОБИЛА

Текст:  Зоран Совиљ

У aвгусту ниje билo тeжих кривич-
них дjeлa или прeкршaja кojи би 
изaзвaли узнeмирeнoст грaђaнa, 
рекао је нa кoнфeрeнциjи зa мe-
диje нaчeлник Пoлициjскe упрaвe 
Приjeдoр Дрaгaн Mилojицa.
“Пoлициjска упрaвa Приjeдoр 
eвидeнтирaлa je 69 кривичних 
дjeлa, штo je зa пeт кривичних дjeлa 
или 6,8 oдстo мaњe у oднoсу нa 
исти пeриoд прeтхoднe гoдинe. Пo 
нeпoзнaтoм извршиoцу eвидeн-
тирaнo je 15 кривичних дjeлa или 
21,7 oдстo oд укупнoг брoja. Укупнa 
рaсвиjeтљeнoст приjaвљeних кри-
вичних дjeлa изнoси 92,8 oдстo, a пo 
нeпoзнaтoм извршиoцу 66,7 oдстo“, 
рeкao je Mилojицa. 
Oн je aпeлoвao нa грaђaнe кojи 
имajу кoриснe инфoрмaциje зa 
идeнтификaциjу нeпoзнaтe oсoбe 
чиje тиjeлo je приje мjeсeц дaнa 
прoнaђeно у Уни кoд Кoзaрскe Ду-
бицe, дa сe jaвe пoлициjи. „Joш jeд-
нoм бих пoзвao свe грaђaнe дa укo-
ликo имajу кoрисних сaзнaњa кoja 
би дoвeлa дo идeнтификaциje лицa 
чиje je тиjeлo прoнaђeнo 20. aвгустa 
у риjeци Уни у Кoзaрскoj Дубици, дa 
пoзoву бeсплaтaн брoj 122 или сe 
oбрaтe нajближoj пoлициjскoj стa-
ници. Пoлициjскa упрaвa Приjeдoр 
je путeм сaoпштeњa oбjaвилa дa сe 
пo oснoву физичких кaрaктeристикa 
рaди o мушкaрцу срeдњe живoтнe 
дoби тe je oписaнa и oдjeћa кojу je 
имao нa сeби. Свaкa инфoрмaциja 
кoja би дoвeлa дo идeнтификaциje 
oвoг лицa билa би дoбрoдoшлa“, на-
гласио  је Милојица. 
Нaчeлник Сeктoрa криминaлистичкe 
пoлициje Гoрaн Кaрaн рeкao je дa je 
у aвгусту у вишe aкциja oдузeтo 9,5 
грaмa кoкaинa, 42 грaмa мaрихуaнe 
и 32 грaмa спидa. Oн je дoдao дa 
су сaнкциoнисaни и вoзaчи кojи су 
упрaвљaли вoзилoм пoд дeјствoм 
oпojних дрoгa. “Oсим oдузимaњa 
нaркoтикa, кoнтрoлишући учeсникe 
у сaoбрaћajу и тeстирajући их нa при-
суствo нeдoзвoљeних супстaнци, у 
тoку aвгустa oбрaдили смo тринaeст 
прeкршaja из oблaсти злoупoтрeбe 
oпojних дoргa, гдje смo дoстaвили 

oдгoвaрajућe зaхтjeвe зa пoкрeтaњe 
прeкршajнoг пoступкa или издaли 
прeкршajнe нaлoгe нa лицу мjeстa”, 
рекао је Каран. 
O брojу и структури прeкршaja 
у прoтeклoм мjeсeцу гoвoриo je 
нaчeлник Сeктoрa полициje Зoрaн 
Jeж, кojи je рeкao дa je билo 44 
нaрушaвaњa jaвнoг рeдa и мирa, и 
51 прeкршaj из oблaсти jaвнoг рeдa 
и мирa.
“Нajзaступљeниjи су прeкршajи пo-
чињeни прoсjaчeњeм, укупнo 16, a 
зaтим тучoм и физичким нaпaдoм, 
11 прeкршaja. Oвaj пoкaзaтeљ 
вeћeг брoja прoсjaчeњa рeзултaт 
je прoвoђeњa рeпубличкe aкциje, 
кoja je тoкoм aвгустa рeaлизoвaнa, 
a чиjи циљ je биo oткривaњe и суз-
биjaњe пojaвe прoсjaчeњa нa пoдру-
чjу циjeлe Ребуликe Српскe”, рeкao 
je Jeж.  
Oн сe дeтaљниje oсврнуo нa 
прeкршaje у oблaсти бeзбjeднoсти 
сaoбрaћaja. 
“У aвгусту смo eвидeнтирaли 1.668 
прeкршaja. Рeгистрoвaнe су 104 
сaoбрaћajнe нeзгoдe, штo je зa 
дeвeт нeзгoдa вишe нeгo у aвгусту 
2022. гoдинe. Oд тoгa имaмo jeд-
ну сaoбрaћajну нeзгoду сa смртнoм 
пoсљeдицoм, дeвeт сaoбрaћajних 
нeзгoдa сa тeшкo, a 29 сa лaкшe 
пoвриjeђeним лицимa и 65 сao-
брaћajних нeзгoдa сa мaтeриjaлнoм 
штeтoм. Jeдинa сaoбрaћajнa нeзгoдa 
сa смртнoм пoсљедицoм дoгoдилa 
сe нa пoдручjу Пoлициjскe стaницe 
Кoстajницa, гдje je смртнo стрaдao 
вoзaч путничкoг aутoмoбилa. Укуп-
нo je у сaoбрaћajним нeзгoдaмa 
нaстрaдaлo 54 лицa. Oд тoгa jeднo 
лицe смртнo, дeсeт лицa je зaдoбилo 
тeжe тjeлeснe пoврeдe, a 43 лицa су 
лaкшe пoвриjeђeнa. Из сaoбрaћaja je 
искључeнo 48 вoзилa и 257 вoзaчa. 
Oд тих 257 вoзaчa, 228 вoзaчa je 
искључeнo збoг упрaвљaњa пoд ути-
цajeм aлкoхoлa, a дeсeт вoзaчa збoг 
упрaвљaњa пoд утицajeм oпojнe 
дрoгe”, рекао је Јеж. Истaкнутo je 
дa je зa вриjeме туристичкe сeзoнe, 
у jулу и aвгусту, нaрушaвaњe jaвнoг 
рeдa и мирa смaњeнo у oднoсу нa 
исти пeриoд прoшлe гoдинe. 

Пoлициjскa упрaвa Приjeдoр

СMAЊEН БРOJ 
КРИВИЧНИХ ДJEЛA

Текст:  КВ

Представници Одјељења за пољопривреду и рурални развој града Прије-
дора, Туристичке организације града Приједора и Пољопривредног кла-
стера регије Приједор “Уна-Сана” учествовали су на 21. Међународном 
сајму пољопривреде “Интерагро” у Бијељини. У три сајамска дана, уз при-
суство великог броја излагача и квалитетан програм пратећих активности: 
од изложбе пољопривредне механизације, савјетовања и размјене иску-
става, као и у оквиру промоције, представљени су “Поткозарска кућа” и 
производи пољопривредних газдинстава, малих предузетника као и ради-
оница са подручја града Приједора и регије Поткозарја.

ПРОМОЦИЈА ПРОИЗВОДА ИЗ 
ПРИЈЕДОРА НА САЈМУ "ИНТЕРАГРО"
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РАЈКА 
(рођ. ЋОРИЋ) 

МАРТИЋ
Рођена 5.4.1948. у Расавцима. Више 
од 50 година живјела са породицом 
у Аустрији, ту је умрла 7.9.2023, ту је 
и сахрањена 12.9.2023.
Живјела је сретно у браку 20.593 
дана са својим супругом Стојаном 
који је остао са тугом и болом до 
краја живота.
Ожалошћени супруг Стојан са дјецом 
и осталом родбином.
Остајеш вјечно у мом срцу од првог 
до посљедњег дана, твој вољени 
Стојан, воли те пуно!
Доље тврдо, горе високо, за тугу и 
жалост широко. 
Љубим те.

18335

Дана 25.9.2023. навршавају се двије 
године од смрти мога оца

САВЕ ГАВРАНОВИЋА

Вријеме пролази, а сјећање остаје.

Син Горан и снаха Милена.

18336

Дана 25.9.2023. навршавају се двије 
године од смрти мог супруга

САВЕ ГАВРАНОВИЋА

Године пролазе, сјећање и туга остају.

Супруга Анђа.

18336

Тужно сјећање на драгу мајку

СТАКУ КЕЧАН
(1925 - 2016)

Остајеш у мом срцу.
Твоја кћерка Стојанка.

18303

Дана 25.9.2023. навршавају се двије 
године од смрти нашег деде

САВЕ ГАВРАНОВИЋА

Много нам недостајеш, твоји унуци 
Татјана, Тамара и Никола.

18336

У суботу, 23.9.2023. дајемо четрдесетодневни 
помен нашој драгој и вољеној мајци, баки и 

прабаки

СМИЉИ БАЊАНИН
Помен ће се одржати у 10,30 часова на гробљу 
Пашинац, овом приликом позивамо родбину, 
пријатеље и комшије да нам се придруже.
Твоји најмилији. 18342

Дана 19.9.2023. навршило се 40 дана од 
смрти нашег драгог Милутина

МИЛУТИН МАЦУРА
(1936 - 2023)

С љубављу те чувамо у срцу, сјећамо 
се твојих прича и савјета, дијелимо 
успомене и чувамо те од заборава.
Сестра Радосава са синовима Слађаном 
и Далибором.

18344

Дана 22.9.2023. 
навршава се шест 

мјесеци од смрти мог 
кума

МУХАРЕМА 
КУРБЕГОВИЋА
(1954 - 2023)

Вјечна ти слава, куме.
Моки

18341

ДРАГО 
ПРОДАНОВИЋ

Прође 13 година откад ниси с нама. Живиш, 
постојиш и трајеш у срцима свих нас.
Твоји најмилији: Добрила, Дијана, Жељко, Кецо, 
Орнела и твоја два унучета Лана и Лука.

18337
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18340

18338

In memoriam

МИЛОВАН ЧОПРКА

Прошле су четири тужне године. У тузи и болу сјећања на тебе су  сва-
кодневна.
Ожалошћена супруга Мирјана. 18339

СТОЈАНКА БАНОВИЋ
(28.9.2021 - 28.9.2023)

Прошле су двије тужне године откако си нас напустила, али у нашим 
срцима си још увијек ту и бићеш док она куцају.
Твоји најмилији, родбина и пријатељи.

Дана 13.9.2023. 
преминула је наша драга 

и вољена мајка, сестра 
и бака

ГИНА (Крагуљ) 
МАТИЈАШ

(1951 - 2023)

Ожалошћени: син Дарио, снаха Свјетлана, сестра 
Добрила, унучад Никола и Дарија те остала 
родбина и пријатељи.

18347

Посљедњи поздрав тетки

ГИНА (Крагуљ) 
МАТИЈАШ

(1951 - 2023)
Сестрић Владимир са 

породицом.
18347

Болно сјећање

МИЋО ТАТИЋ
Тата ... Сузе ће бољети, а ја 
ћу те вољети. Био си човјек 
јачи од стијене ...
Твоја мезимица Весна и зет 
Перо.

Дана 27.9.2023. навршава 
се 10 тужних година од 

смрти мог вољеног супруга

ДУШАНА 
МАЛЕНЧИЋА

Љубав према теби и туга за 
тобом, никада неће преста-
ти. Твоја ожалошћена су-
пруга Славица Маленчић.

Тужно сјећање на драгог и 
вољеног супруга и оца

РАТКА ХРВАЋАНИНА
Сјећање на тебе вјечно ће 
трајати.
Твоји: супруга Сњежана и 
синови Раденко и Марко.

Дана 20.9.2023. навршила 
се тужна година од 

погибије нашег сина

РАТКА ХРВАЋАНИНА
С тугом и љубављу, отац 
Радован, мајка Невенка и 
сестра Рајка са породицом. ФО
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ОГЛАС
Продајем земљиште у Црној Долини, брдо 
зв. Бубањ, изнад глинокопа (4,5 км од гра-
да), укупне површине 2,3 ха. Једна цјели-
на, 1/1, омеђено путевима. Унутар парцеле 
широки, тврди пут (може ићи и камион) са 
двије велике капије-улаз и излаз (по 6 м) и 
једном мањом у средини која води на врх 
Бубња, (видиковац на Приједор и рибњак 
Саничани). Около је шума (углавном граб, 
багрем, нешто мање храст, липа ...) око 
5.000 м2, а у средини је старо воће, које је 
углавном запуштено.
Цијена: 58.000 КМ.
Све информације на телефон: 065/546-077

ОГЛАС
ЈУ Дом за старија лица Приједор, ул. Проте 
Матије Ненадовића бб, Приједор издаје у 
закуп пословни простор у приземљу зграде 
Дома, површине 17 м2.
Mјесечна цијена закупнине износи 400,00 
КМ (сви режијски трошкови укључени су у 
износ закупнине ).
Пословни простор је погодан за канцеларију, 
козметички или фризерски салон.
Оглас важи до дана 28.09.2023. године, 
а пословни простор се издаје у закуп од 
01.10.2023. године.
За све додатне информације можете се 
обратити на број телефона  066/117-023

МАЛИ ОГЛАСИ
- Издајем ненамјештен стан од 56 м2, у Занатској ули-
ци у центру града. Цијена по договору. Све информа-
ције на телефон: 065/217-545

- Купујем статуу „Љубијски рудар“. Понуде на бројеве 
телефона: 061/780-781 и 061/174-350.

Удружење пчелара "Омарска" заједно са Удру-
жењем пчелара „Прва пчела“  и Градом Прије-
дором организује традиционалну манифестацију 
„Дани меда“, која ће се одржати на Малом град-
ском тргу од 28.09. до 30.09.2023. године.

ОГЛАС

Текст:  Ведрана Нишевић

Музеј Козаре расписао је конкурс за 
ликовне изложбе за излагачку сезо-
ну 2024. године. Изложбе могу бити 
самосталне или заједничке, а сви ау-
тори чије изложбе Умјетнички савјет 
Музеја Козаре уврсти у програм, оба-
везни су да приједорском музеју усту-
пе по један рад са изложбе. 

‘’То је конкурс који је расписан за ли-
ковне излагаче, кустосе, заједничке 
пројекте, ликовно стваралаштво. Доку-
ментацију сви заинтересовани могу да 
шаљу на адресу Музеј Козаре, Николе 
Пашића бб 79.000 или путем електрон-
ске поште коју могу пронаћи на нашем 
сајту. Умјетнички савјет у свом новом 
сазиву ће да одлучи ко ће бити излага-
чи за 2024. годину’’, рекла је директор 
Музеја Козаре, Драгана Мамић.
Конкурс траје до 30. новембра. 

РАСПИСАН КОНКУРС ЗА 
ЛИКОВНЕ ИЗЛОЖБЕ 

ЗА НОВУ ИЗЛАГАЧКУ СЕЗОНУ 
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крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.
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Чланови Атлетског клу-
ба “Приједор” и овај пут 
вратили су се окићени 
медаљама са “Блиц Бо-
вец маратона”, који је 
одржан прошлог викен-
да у Словенији. Брзи 
Приједорчани освојили 
су чак три прва мјеста, те 
по једно друго и треће 
мјесто. Прва мјеста ос-
војили су Лара Дешић 
која је трчала 1.700 ме-

тара, те Вук Мјасторо-
вић и Марко Миљешић 
који су били бржи од 
конкуренције из својих 
годишта на 400 метара. 
Друга у својој катего-
рији била је Наталија 
Кнежевић, а треће мје-
сто заузела је Габријела 
Крагуљ. Тренер АК “При-
једор” Зоран Радиновић 
каже да су и сви остали 
чланови клуба били ве-

ома одлични у својим 
категоријама. Он је на-
вео да је одлазак на ма-
ратон у братску општину 
Бовец у Словенији 15. 
пут финансирала Градс-
ка управа Приједор. До-
дао је да су их домаћи-
ни и овај пут срдачно 
угостили, те им, између 
осталог, омогућили и 
незабораван рафтинг на 
Сочи. 

Спортисти Карате клуба «Шо-
дан» наступили су прошлог 
викенда на Првенству БиХ за 
кадете и јуниоре. Вук Вукић и 
Тамара Брезичанин освојили су 
5. мјеста. Изгубили су мечеве 
за медаљу. Из «Шодана» наво-
де да су ова два меча изазвала 

буру негодовања, јер су оба так-
мичара требала да наступају на 
Балканском првенству.
“Остао је жал за медаљом, а Су-
дијска комисија КС БиХ имаће 
пуне руке посла», навео је тре-
нер Карате клуба "Шодан" Рајко 
Вучићевић.

Куглашки клуб “Рудар”, 
Приједор, прво коло Ку-
глашке ПЛ лиге БиХ почео 
је побједом у гостима код 
истоимењака “Рудара” у 
Какњу. Кренуло је лоше по 
приједорску екипу, јер су 
домаћини у првом блоку 
повели са 2:0 и 58 чуњева 
предности. У другом блоку 

капитен Синиша Миљато-
вић успијева за оборена 
четири чуња више освојити 
први меч поен за “Рудар”, 
Приједор, док други Сини-
ша Кнежевић, упркос од-
личној игри, губи од Хрус-
темовића који је оборио 
609 чуњева и тако постао 
најбољи појединац утак-

мице. Послије другог бло-
ка, домаћа екипа имала је, 
за већину присутних, вели-
ку скоро недостижну пред-
ност 3:1 и 110 оборених 
чуњева више. Трећи блок 
је показао због чега је ку-
глање узбудљив спорт и да 
је све могуће, па тако и на-
правити велики преокрет. 
Марко Тркља, овогодишње 
појачање “Рудара”,  и ком-
бинација Сикирић/Џајић 
од прве до посљедње кугле 
праве притисак на слабо 
издање домаћих, посебно 
недовољно опорављеног 
Бешића од повреде леђа, 
те праве велики преокрет. 
Велика побједа у гостима 
5:3 и осам  чуњева више за 
“Рудар”, Приједор. Екипа 
“Рудара” у Приједору у дру-
гом колу дочекује у суботу, 
23. септембра, у 17 часова 
у куглани Урије, “Зрински” 
из Љубаче код Тузле. Ку-
глашка ПЛ лига БиХ, сезона 
2023/24. стартовала је про-
теклог викенда.

У  мађарском граду Сегедин, у 
петом, финалном колу Источно-
европске циљашке лиге, Прије-
дорчани су заузели треће мјесто 
у конкуренцији екипа, а Драш-
ко Лајић четврто мјесто у поје-
диначној конкуренцији. Међу 
првих десет такмичара пласира-
ли су се и Александар Цветковић 
на осмом и Синиша Вујаковић на 
деветом мјесту. Приједорчани 
нису успјели да одбране шампи-
онске титуле у генералном пла-
сману из прошле године - поје-

диначну Синише Вујаковића и 
екипну Аеро-клуба „Приједор“. 
Екипа Аеро-клуба „Приједор“, 
била је у саставу Бобан Иветић, 
Драшко Лајић, Горан Стојановић 
и Александар Цветковић. Прије-
дорчани су послије комплетног 
програма од осам турнуса ос-
војили треће мјесто, иза екипа 
из Мађарске и Пољске. Најбоље 
пласирани првотимац Аеро-клу-
ба „Приједор“ био је Бобан Иве-
тић, који је заузео пето мјесто.

ЧЛАНОВИ АК "ПРИЈЕДОР" У СЛОВЕНИЈИ ОКИЋЕНИ МЕДАЉАМА

Текст:  КВ

ПУНЕ РУКЕ ПОСЛА ЗА 
СУДИЈСКУ КОМИСИЈУ

КК "РУДАР" ПОБЈЕДОМ ПОЧЕО СЕЗОНУ ПРИЈЕДОРСКИ 
ПАДОБРАНЦИ БРОНЗАНИ 

У оквиру седмог 
кола М:тел Прве 
лиге Републике 
Српске, ФК “Рудар-
Приједор” савла-
дао је на домаћем 
терену ФК “Коза-
ра” из Градишке 
са 2:0. Оба гола за 
приједорску еки-
пу постигао је Ни-
кола Комазец. ФК 
“Рудар-Приједор” 
заузима прво мје-
сто на табели са 19 
освојених бодова.

"РУДАР-ПРИЈЕДОР" СЛАВИО 
ПРОТИВ "КОЗАРЕ" 


